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         Projekt  

Protokół nr 8/2015 

z przebiegu VIII sesji Rady Gminy w Trzebiechowie 

z dnia 10 listopada 2015r. 

 

Ad. 1  

 Przewodnicząca Rady Gminy pani Anna Dunajska o godz. 10
00

 otworzyła VIII sesję Rady 

Gminy w Trzebiechowie. Powitała: radnych, panią Wójt Gminy Izabellę Staszak, pracowników 

Urzędu Gminy, kierowników jednostek organizacyjnych, sołtysów i zaproszonych gości. 

Przewodnicząca potwierdziła obecność na sesji 14 radnych na ogólną liczbę 15 radnych., 

Stwierdziła, że podejmowane uchwały będą prawomocne. 

Przewodnicząca Rady Gminy w imieniu radnych i pani Wójt Gminy pogratulowała Pani Ewie 

Bielewicz, zastępcy wójta Panu Przemysławowi Żurawieckiemu oraz radnemu Panu Andrzejowi 

Orsztynowiczowi decyzji zawarcia związku małżeńskiego życząc pięknych chwil u boku swoich 

wybranek i wybranków. 

Przewodnicząca pogratulowała Pani Wójt, otrzymania dyplomu i statuetki Liderki Lubuskiego 

Samorządu, ufundowaną przez Marszałka Województwa Lubuskiego. 

Po kilku minutach o rozpoczęcia obrad Przewodnicząca poinformowała, że na salę weszła 

nieobecna radna i od tej chwili stan radnych na obradach wynosi 15 radnych. 

 

Ad. 2 

 Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała radnych, iż program obrad na dzisiejszą sesję 

został dostarczony radnym wraz z projektami uchwał w terminie zgodnym ze statutem. Zapytała, 

czy są uwagi do przedłożonego projektu obrad. 

Pani Wójt złożyła wniosek o wycofanie punktu 12 dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie 

programu współpracy Gminy Trzebiechów z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2016. Zaproponowała, aby temat ten 

przenieść na sesję w dniu 30 listopada 2015r. na godz. 14
00

. Zaproponowała również, aby 

przedstawiciele klubów sportowych przedstawili radnym informację o działalności klubów 

działających na terenie naszej gminy. Propozycja ta wynikła z wcześniejszego spotkania Pani Wójt 

z przewodniczącymi komisji.  

Przewodnicząca RG zapytała się czy są jeszcze inne uwagi na temat porządku obrad. Stwierdziła, 

że uwag nie wniesiono i przystąpiła do głosowania nad złożonym wnioskiem i przyjęciem porządku 

obrad. Radni przyjęli jednogłośnie porządek obrad, 15 głosami "za". 

Porządek obrad przedstawia się następująco: 

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Informacja Pani Przewodniczącej Rady Gminy o działaniach podjętych w okresie 

międzysesyjnym. 

4. Informacja Pani Wójt Gminy o pracach w okresie międzysesyjny. 

5. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych gminy w roku szkolnym 2014/2015 

 (materiały znajdują się na stronie BIP gminy Trzebiechów). 

6. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Trzebiechów za I półrocze 2015r. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Trzebiechów na lata 2015 – 2026. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2015. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wzorów formularzy w zakresie podatku od nieruchomości, 

podatku rolnego oraz podatku leśnego w Gminie Trzebiechów. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
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transportowych dla Gminy Trzebiechów. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf dla 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy 

Trzebiechów. 

13. Informacja dotycząca analizy danych zawartych w oświadczeniach majątkowych 

 a) pracowników UG i kierowników jednostek podległych samorządowi gminnemu, 

 b) radnych. 

14. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 

15. Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji. 

16. Sprawy różne. 

17. Zamknięcie sesji. 

 

Ad. 3 

 Przewodnicząca Rady Gminy omówiła zadania podjęte w okresie międzysesyjnym, i tak: 

1) wspólnie z siatkarzami, pracownikami Gminy brałam udział w turnieju międzynarodowym - 

siatkarskim w gminie partnerskiej Schenkendöbern, 

2) uczestniczyłam w rowerowym rajdzie organizowanym przez klub turystyczny Agroś w 

Kargowej, gdzie celem było poznanie zabytków gminy Trzebiechów, 

3) uczestniczyłam w uroczystym otwarciu realizowanym przez szkołę projekcie "Bezpieczna i 

przyjazna szkoła" związanym z stworzeniem miejsca sportu i rekreacji. W spotkaniu uczestniczyli 

nauczyciele, rodzice, dzieci ze szkoły podstawowej i gimnazjum, 

4) 9 listopada odbyło się spotkanie Pani Wójt z przewodniczącymi komisji RG oraz 

samorządowców, na którym omówiono zagadnienia dotyczące dzisiejszej sesji. 

 

Ad. 4 

 Pani Wójt Gminy przedstawiła sprawozdanie o pracach w okresie międzysesyjnym od dnia 

18 września 2015r do dnia 9 listopada 2015r. Powiedziała, że: 

 

1) w dniu 17 września, 19 października i 5 listopada 2015 odbyły się walne zebrania członków 

stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania Między Odrą a Bobrem.  Omawiano strategię LGD na lata 

2014-2020r. Odbyły się nowe wybory rady, 

2) 19 września dwie drużyny siatkarskie z naszej Gminy wzięły udział w turnieju piłki siatkowej w 

Lϋbbinchen w gminie Schenkendöbern. Bardzo dziękuję mieszkańcom Gminy i pracownikom 

Urzędu, za wzięcie udziału i sympatyczną atmosferę. Dziękuję organizatorom. Zajęliśmy pierwsze i 

trzecie miejsce, 

3) 29 września Starosta Zielonogórski przeprowadził szkolenie doskonalące szefów Obrony 

Cywilnej Powiatu Zielonogórskiego, 

4) 6-7 października 2015r. odbył się XVI Kongres Gmin w Serocku. W Zgromadzeniu 

uczestniczyli: Elwira Bańkowska i Przemysław Żurawiecki, 

5) 10 października 2015 roku gościliśmy strażaków: z partnerskiej Gminy Schenkendöbern  i 

strażaków ze wsi Markosice. W spotkaniu również udział wzięli strażacy ze wsi Głuchów i 

Trzebiechów. Dziękuje Panu prezesowi Zarządu BOMADEK za sponsorowanie imprezy poprzez 

nieodpłatne przekazanie mięsa, 

6) 11 października uczestniczyłam w Odpuście w kaplicy pod wezwaniem Matki Bożej 

Różańcowej we wsi Ostrzyce, 

7) uczestniczyłam w spotkaniu kadry pedagogicznej i obsługi Zespołu Edukacyjnego z okazji Dnia 

Edukacji Narodowej. Wręczyłam 5 nagród finansowych, 

8) 15 października uczestniczyłam w konferencji na temat „Fundusze europejskie na ochronę 

środowiska szansą rozwoju województwa lubuskiego”. Lasy Państwowe chcą pozyskać środki 

http://trzebiechow.pl/wiadomosci/1/wiadomosc/85854/sprawozdanie_o_pracach_w_okresie_miedzysesyjnym_od_dnia_18_wrzes
http://trzebiechow.pl/wiadomosci/1/wiadomosc/85854/sprawozdanie_o_pracach_w_okresie_miedzysesyjnym_od_dnia_18_wrzes
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unijne (włączając w to zadanie samorządy) i wykonać ścieżki rowerowe przebiegające przez tereny 

lasów w naszym województwie, 

9) w dniu 17 października wzięłam udział w VII Lubuskim Kongresie Kobiet w Żaganiu, 

10) w dniu 17 października wzięłam udział w rozpoczęciu sezonu siatkarskiego Trzebiechowskiego 

Stowarzyszenia Piłki Siatkowej, które odbyło się w hali sportowej w Trzebiechowie. Wygraliśmy z 

Gorzowem Wlkp. Następny mecz ze Szprotawą również wygraliśmy. Serdecznie dziękuję dwóm 

panom Danielowi Wiktorowiczowi i Arkadiuszowi Sowińskiemu. Dzięki ich pasji, zaangażowaniu 

powstały dwie drużyny jedna dla dorosłych, druga dla dzieci. Wszystkie informacje umieszczono 

na stronie Gminy i Stowarzyszenia, można obejrzeć też zdjęcia. Przede wszystkim proszę o 

przychodzenie na mecze i kibicowanie naszej drużynie. Więcej takich entuzjastów to w przyszłości 

nie będzie nam potrzebny lekarz, lekarz rehabilitant itd. 

11) spotkałam się z Komendantem Policji Tomaszem Komorowskim w sprawie udzielenia wsparcia 

finansowego zakupu samochodu na potrzeby policji w Trzebiechowie oraz wykonania odblasków 

dla dzieci, 

12) mieszkańcy wsi Borek na Zebraniu Wiejskim wybrali na Sołtysa wsi panią Ewę Sikora. 

Dziękuję Panu Andrzejowi Bednarskiemu za dotychczasowa pracę, 

13) serdecznie dziękuję Pani Monice Banachowicz i Panu Sławomirowi Kwietniewskiemu radcy 

prawnemu za uratowanie 25 tysięcy złotych. Urząd Skarbowy wystawił fakturę za prowadzone 

koszty egzekucji ALKON-u w Radowicach na kwotę 24 800 zł.   

14) w dniu 21 października razem z Panią Moniką Banachowicz wzięłyśmy udział w szkoleniu 

przeprowadzonym przez Regionalną Izbę Obrachunkową dotyczącą przygotowania projektu 

budżetu na 2016r. 

15) w dniach 22-23 października wzięłam udział w Zrzeszeniu Wójtów i Burmistrzów w 

Dźwirzynie, 

16) w naszym Zespole edukacyjnym trwa ewaluacja zewnętrzna w zakresie wymagań pod nazwą 

„Procesy edukacyjne są zorganizowane w sposób sprzyjający uczeniu się” i „Zarządzenie szkołą 

lub placówką służy jej rozwojowi”. Ewaluacja swoim zasięgiem objęła Szkołę Podstawową, 

Gimnazjum i dodano jeszcze przedszkole. 29 października byłam na spotkaniu w.s. ewaluacji, 

17) w dniu 3 listopada byłam z Komendantem sulechowskiej policji u Prezesa BOMADEKU w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej do zakupu samochodu, 

18) 4 listopada Dyrektor TOK i P. Żurawiecki wzięli udział w spotkaniu w Urzędzie 

Marszałkowskim w sprawie utworzenia sieci najciekawszych wsi w Polsce, 

19) trwa wymiana oświetlenia ulicznego. Dzisiaj jeszcze objedziemy drogi w Gminie, przyglądając 

się oświetleniu ulicznemu i rozpatrzymy wnioski dotyczące przeniesienia, zmiany lamp w inne 

miejsce. Obecnie deszcz uniemożliwia wykonawcy wymianę lamp w Trzebiechowie. Wszystkie 

dodatkowe lampy zostaną zainstalowane w okresie, grudzień-styczeń, 

20) serdecznie zapraszam wszystkich Państwa na obchody Dnia Niepodległości w dniu 11 listopada 

2015r. Oddamy hołd bohaterom niepodległej Rzeczypospolitej Polskiej. Program przedstawia się 

następująco: 12:
00

 - Msza Święta za Ojczyznę  (Kościół Parafialny w Trzebiechowie) 13:
00

 – 

przejście delegacji z kościoła pod Pomnik Poległych.13:
15

 – wystąpienie władz gminy, złożenie 

wiązanek.13:
30

 - 14:
30

 – teren przed pałacem: grochówka dla wszystkich uczestników, piosenki 

wojskowe i patriotyczne. 14:
30

 – zakończenie uroczystości. 

  

Ad. 5 

 Sekretarz Gminy pan Zenon Rychły przedstawił informację o stanie realizacji zadań 

oświatowych gminy w roku szkolnym 2014/2015. Poinformował radnych, że informacja ta została 

umieszczona w BIP oraz przesłana radnym, którzy udostępnili swoje e-meile. 

Radny Ćwiertniewicz: nawiązując do informacji o stanie realizacji zadań oświatowych i części o 
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zatrudnieniu, chciałbym zadać pytanie pani dyrektor zespołu edukacyjnego. 

Czy analizowała pani ilość zatrudnionych nauczycieli pod kontem reformy, którą w najbliższym 

czasie planuje wprowadzić nasz rząd, czyli likwidację gimnazjum i powrót do szkoły 

ośmioklasowej, czy w wyniku tej transformacji ilość zatrudnionych u nas nauczycieli zmieni się? 

Odpowiedzi udzieliła pani dyrektor Zespołu Edukacyjnego Zdzisława Rychła stwierdzając, iż jest 

to nowy temat, i jest jeszcze za wcześnie by o tym rozmawiać, ale sądzi, że na naszym terenie nie 

będzie drastycznych konsekwencji w zwolnieniach nauczycieli, gdyż do zlikwidowania  byłby tylko 

jeden oddział, to jest 1,5 etatu. Jesteśmy w dobrej sytuacji, bo jako Zespół nie odczujemy tego tak 

boleśnie. W październiku przeprowadzana była w naszym Zespole ewaluacja szkoły podstawowej i 

gimnazjum, w najbliższym czasie będzie w przedszkolu. Ewaluacja jest kontrolą oceniającą, jakość 

pracy w szkole. Przedstawiciele Kuratorium rozmawiają i przeprowadzają ankiety z nauczycielami 

rodzicami i dziećmi. Główny nacisk to nastawienie na osiągnięcie dobrych wyników nauczania. 

 

Radny Ćwiertniewicz: pytanie do Pani Wójt odnośnie punktu III tej informacji a mianowicie bazy 

do działalności oświatowej. W projekcie budżetu na rok 2015 zaplanowano w ramach wydatków 

majątkowych kwotę 50.000 zł. na sporządzenie projektu budowlanego wraz z inwentaryzacją 

budynku i instalacji wewnętrznych oraz projektu wykonawczego termomodernizacji budynku 

Zespołu Edukacyjnego, czy mogła by pani przypomnieć nam czy coś się w tym temacie wykonuje 

czy temat został odłożony lub pominięty? 

 

Pani Wójt poinformowała, iż dokumentacja pałacu jest w trakcie opracowywania. 

 

Ad. 6  

 Pełniąca obowiązki skarbnika gminy Pani Monika Banachowicz przedstawiła informację o 

przebiegu wykonania budżetu Gminy Trzebiechów za I półrocze 2015r. Odczytała uchwałę Nr 

489/2015 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 24 

września 2015r. (opinia pozytywna). 

Radny Ćwiertniewicz: chciał bym by Pani wytłumaczyła nam co miała na myśli Regionalna Izba 

Obrachunkowa zwracając nam uwagę w uzasadnieniu uchwały nr 489/2015  tymi słowami:  

" rozważenie wymaga także celowości zmiany pierwotnie ustalonych warunków spłaty wcześniej 

zaciągniętych zobowiązań z tytułu kredytów i pożyczek mając na uwadze planowany poziom spłaty 

długu oraz maksymalny poziom spłaty zobowiązań". 

 

Odpowiedzi udzieliła Pani Banachowicz: przez to stwierdzenie rozumie się subrogację inaczej 

mówiąc przejęcie długów przez trzecie podmioty. Temat ten był omawiany na ostatniej sesji. 

 

Ad. 7 

 Pani Monika Banachowicz omówiła projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Trzebiechów na lata 2015 – 2026. 

Dyskusji nie podjęto. 

Przewodnicząca przystąpiła do jawnego głosowania nad powyższą uchwałą. Stwierdziła, że 

uchwała została przyjęta jednogłośnie 15 głosami " za". Uchwale nadano Nr VIII/53/2015. 

 

Ad. 8 

 Pani Monika Banachowicz omówiła projekt uchwały w sprawie zmiany budżetowej na rok 

2015. 

Radny Ćwiertniewicz: prosił, aby w objaśnieniach do uchwał wprowadzić zapis , który wskazuje 

zarządzenia wójta zmieniające budżet gminy.  

 

Pani Monika stwierdziła, że przy następnej uchwale będzie to uwzględnione. 

Więcej dyskusji nie podjęto. Przewodnicząca przystąpiła do głosowania jawnego nad podjęciem 
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uchwały. Stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie, 15 głosami "za". Uchwale nadano Nr 

VIII/54/2015. 

 

Ad. 9 

 Monika Banachowicz p.o Skarbnika zapoznała radnych z projektem uchwały w sprawie 

określenia stawek podatku od nieruchomości. Stwierdziła, że stawki zostały podniesione w 

stosunku do lat ubiegłych, natomiast zwolnione zostały grunty, na których zlokalizowane są obiekty 

ochrony przeciwpożarowej, hala sportowa oraz grunty związane z zarządzaniem i utrzymywaniem 

cmentarzy. Jednocześnie poprosiła, aby w projekcie uchwały w § 5 wykreślić zapis, że "Uchwała 

wchodzi w życie po upływie 14 dni od ogłoszenia" i zastąpić go słowami " Uchwała podlega 

ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa Lubuskiego i obowiązuje od 1 stycznia 2016r." 

Radny Ćwiertniewicz; zadał pytanie, dlaczego wzrosły stawki podatku od nieruchomości, tak by nie 

tylko radni, ale i obecni tu sołtysi oraz zaproszeni goście wiedzieli z czego to wynika. 

 

Monika Banachowicz: wzrost stawek podatku od nieruchomości nastąpił z uwagi na obniżenie ceny 

skupu żyta, a co za tym idzie zmniejszenie stawki podatku rolnego, Jest to różnica korzystna  

dla rolników (około 20 zł za 1 ha). Przy obniżeniu tej stawki gmina traci 67 tys. zł rocznie. 

Przypominam jednocześnie, że stawki podatku od nieruchomości nie były zmieniane od 3 lat. 

 

Radny Ćwiertniewicz: stwierdzam, że ogólnie większość podatków została podniesiona nieznacznie 

(o kilka groszy), jednak podatek dla osób prowadzących działalność gospodarczą wzrośnie 

znacząco i należałoby to rozważyć.  

Po wyczerpaniu dyskusji Przewodnicząca przystąpiła do głosowania jawnego i stwierdziła, że 

uchwała została przyjęta 11 głosami "za" i 4 głosami "wstrzymującymi się". 

Uchwale nadano Nr VIII/55/2015. 

 

Ad. 10 

 Pani Banachowicz przedstawiła projekt uchwały w sprawie wzorów formularzy w zakresie 

podatku od nieruchomości, podatku rolnego oraz podatku leśnego w Gminie Trzebiechów. 

Formularze te dostosowane są do zmian zapisów podatków. Poprosiła również, jak w uchwale 

poprzedniej o zmianę zapisu o ogłoszeniu uchwały. W § 4 winien być zapis „Uchwała podlega 

ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa Lubuskiego i obowiązuje od 1 stycznia 2016r." 

Dyskusji nie podjęto. Przewodnicząca przystąpiła do głosowania jawnego nad projektem uchwały. 

Stwierdziła, że ,uchwałę przyjęto jednogłośnie 15 głosami "za" i nadano Nr VIII/56/2015. 

 

Ad. 11 

 Pani Monika Banachowicz przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od środków transportowych dla Gminy Trzebiechów. Stwierdziła, że projekt ten nie 

uwzględnia podwyżek. Poprosiła również o naniesienie w projekcie uchwały zmian w § 5 

dotyczących ogłoszenia w dzienniku urzędowym województwa lubuskiego. Winno być „Uchwała 

podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa Lubuskiego i obowiązuje od 1 stycznia 

2016r." 

Dyskusja radnych potoczyła się w przyszłości pozyskać przedsiębiorców chcących płacić na terenie 

naszej gminy podatek od środków transportowych. 

Po wyczerpaniu dyskusji pani Przewodnicząca przystąpiła do głosowania jawnego. Stwierdziła, że 

uchwała została przyjęta jednogłośnie 15 głosami "za" i nadano jej Nr VIII/57/2015.  

 

Przewodnicząca Rady Gminy o godz. 11
00

 ogłosiła 15 minutową przerwę. 

Obrady wznowiono o godz. 11
15 
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Ad. 12 

 Przewodnicząca RG udzieliła głosu dyrektorowi Zakładu Gospodarki Komunalnej 3 Panu                                                              

Pawłowi Mendalukowi, który przedstawił projekt uchwały w sprawie przedłużenia czasu 

obowiązywania dotychczasowych taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 

odprowadzania ścieków na terenie Gminy Trzebiechów. 

Pan dyrektor poinformował, iż stawek za wodę i ścieki nie podniesiono w stosunku do roku 

ubiegłego, w którym to stawki za 1 m
3
 zostały obniżone. 

Radny Ćwiertniewicz: podziękował panu dyrektorowi za utrzymanie na tym samym poziomie 

stawek, stwierdzając jednocześnie, że temat ten często był bardzo dużym wyzwaniem dla radnych i 

mimo ich sprzeciwu wcześniej stawki były podnoszone. Podziękował również za należyte 

wywiązywanie się z zadań utrzymania obiektów sportowych na terenie gminy oraz za 

wyczyszczenie rowu w Głuchowie, o którym mówił na poprzedniej sesji. 

Dyskusji nie podjęto. 

W głosowaniu jawnym uchwałę przyjęto jednogłośnie 15 głosami "za" i nadano Nr VIII/58/2015. 

 

Ad. 13 

 Sekretarz Gminy przedstawił informację dotyczącą złożonych oświadczeń majątkowych 

pracowników Urzędu Gminy oraz kierowników jednostek organizacyjnych gminy. Nie stwierdził 

uchybień w złożonych oświadczeniach. 

Następnie wiceprzewodniczący Rady złożył informację o oświadczeniach majątkowych radnych 

rozpoczynających kadencję oraz o oświadczeniach za rok podatkowy 2014.  

 

Ad. 14 

 Interpelacje, wnioski i zapytania radnych. Nie wniesiono.   

 

Ad. 15. 

 Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała radnych, iż protokół z VII sesji RG został 

umieszczony na stronie BIP gminy oraz wyłożony do wglądu w Urzędzie Gminy. Radny na prawo 

w terminie 7 dni wnieść zastrzeżenia do sporządzonego projektu protokołu. Przewodnicząca 

zapytała się czy są uwagi. Uwag nie wniesiono, więc przystąpiono do głosowania nad przyjęciem 

protokołu. 

Protokół w głosowaniu jawnym został przyjęty 14 głosami "za" i 1 głosem "wstrzymującym się" 

 

Ad. 16 

 Sprawy różne. 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Panu Sekretarzowi Gminy, który poprosił o 

wytypowanie radnych, którzy chcieliby pracować jako członkowie komisji statutowej z uwagi na 

potrzebę zmiany statutu gminy. Pani przewodnicząca poprosiła o spotkanie radnych po obradach 

celem wytypowania członków komisji. Następnie udzieliła głosu radnym i sołtysom. 

Radny Wiktorowicz: w związku z wymianą lamp ulicznych mam kilka uwag. W Radowicach jedna 

lampa oświetla pole a nie drogę natomiast druga nie daje widoczności, gdyż umiejscowiona jest w 

drzewach. Proszę o interwencję. 

Radna Banachowicz: poprosiła, aby naprawić kładkę na kanale łączącym Ostrzyce z Podlegórzem,  

Radna Plawgo: poinformowała, że 6 czerwca br Komisja Oświaty, Kultury i Sportu lustrowała 

świetlice wiejskie. 

We wniosku złożono kilka uwag dotyczących różnego rodzaju nieprawidłowości. Czy wnioski te 

zostały uwzględnione. 

Na zadane pytania odpowiedzi udzieliła pani Wójt: sprawdzę i odpowiem na kolejnej sesji. Jeżeli 

chodzi o kładkę z Ostrzyc do Podlegórza na kanale Obrzycy to w przyszłym roku nie zaplanowano 

środków na jej naprawę. Wnioski Komisji zostały przekazane Zakładowi Gospodarki Komunalnej. 

Radny Ćwiertniewicz: Na początek chciałbym poruszyć zagadnienia, które były omawiane na 
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ostatniej sesji a nie zostały na obecną chwilę pozytywnie rozwiązane czyli: wymiana rozbitego 

lustra w Głuchowie na skrzyżowaniu obok posesji nr 50  oraz przystanek autobusowy w 

Głuchowie, ten z którego korzystają przede wszystkim  dzieci dojeżdżające do Zespołu 

Edukacyjnego. Nie został zmodernizowany. Chcę również podziękować za interwencję w sprawie 

wycięcia zakrzaczeń na drodze od miejscowości Głuchów do drogi nr. 278. Pismo, które 

otrzymałem jest pismem dość lakonicznym, nie wnoszącym nic do sprawy, jednak całe szczęście, 

że liście opadają z drzew i przejrzystość się zwiększy a co za tym idzie, zwiększy się też 

bezpieczeństwo. Kolejna sprawa to rozmieszczenie lamp. Chciałbym zwrócić uwagę po raz kolejny 

że nie została zamontowana lampa przy posesji nr 84 i 85,  na którą czekają mieszkańcy i monitują 

jej brak. Lampy tej nie ma również na mapie, którą posiadali panowie, którzy zmieniali i dokładali 

nowe lampy.  

Proszę również aby pracownik z Urzędu Gminy przyjechał na salę wiejską w Głuchowie i dokonał 

oględzin. Odpada tynk z elewacji, są pęknięcia nad oknami, co może zagrażać bezpieczeństwu, a 

jednocześnie wynajmujący mają obawę czy nie będą obciążeni kosztami za obsypujący się tynk. 

Następny dylemat to budynek po byłej szkole. Jest on już w stanie tragicznym, powybijane okna na 

piętrze, wiatr deszcz a niedługo śnieg będzie sobie tam hulał. Mam obawę, że na wiosnę nie będzie 

już co remontować. Proszę o zabezpieczenie tego budynku. Przed budynkiem leży mnóstwo gruzu 

już od roku. Jest to obiekt Gminy a jego stan jest naszą wizytówką. 

Pani Wójt odpowiedziała, że lampa zostanie zamontowana. Wystosowałam do odpowiednich władz 

pisma mówiące o usunięciu usterek. Jeżeli chodzi o pozostałe działania należące do gestii gminy 

obecnie nie ma na ten cel środków finansowych. W sali wiejskiej w Głuchowie zlecono wykonanie 

nowego szamba. W najbliższym czasie będzie to wykonane. Były trudności z pozyskaniem 

wykonawcy tego zadania, ale zgłosiła się jednak firma z Sulechowa, która je wykona. Natomiast 

remont sali musi być wykonany ze środków unijnych, gdyż obecnie gminy nie stać na jej remont. 

Budynek po szkole w Głuchowie był planowany do sprzedaży, lecz firma BOMADEK, która w 

początkowej fazie była zainteresowana jego kupnem - zrezygnowała z zakupu. Planujemy jej 

remont z przeznaczeniem na mieszkania komunalne, jeżeli nie znajdzie się nabywca. Poproszę pana 

dyrektora ZGK aby zabezpieczył okna szkoły. 

Radny Sobczak: potrzebna by była lampa przy posesji nr 16 i wjeździe do wsi od strony 

Trzebiechowa. 

Pani Wójt: będzie dodatkowo 10 lamp, które ustawimy w newralgicznych miejscach. Tam gdzie  

będą prowadzone linie energetyczne lampy będą zakładane później. Musimy dokonać 

inwentaryzacji oświetlenia, aby przekazać je do ENEI.  

Radny Ćwiertniewicz proszę Panią Wójt, jeżeli będzie Pani lustrować oświetlenie jestem chętny do 

pomocy. Lampy te często nie spełniają swojego zadania, nie oświetlają drogi, należy zwrócić uwagę 

na ich prawidłowe ustawienie. 

Radny Orsztynowicz: problem z lampami jest również w Lednie. Założono lampę przy świetlicy 

wiejskiej. Ne jest ona potrzebna a przydałoby się założyć ją, jako drugą przy przystanku 

autobusowym. 

Radny Śliwiński: w Swarzynicach nie ma lamp przy nowo budowanych budynkach.  

Pani Wójt: będą one założone w terminie późniejszym. 

Sołtys wsi Trzebiechów: Rada Solecka przeznaczyła 1 tys. zł na zakup materacy do hali sportowej. 

Ulica Kwiatowa nie ma tablicy z nazwą  i czy lampy na ul. Kwiatowej będą nowe czy stare? 

Odpowiedzi udzieliła Pani Wójt:  lampy stare na razie nie będą wymieniane. Dodatkowe nowe 

lampy zostaną zamontowane na osiedlu w Trzebiechowie, Podlegórzu, Lednie, Głębokiej i w 

Głuchowie. 

Sołtys wsi Mieszkowo: czy nasza gmina może przystąpić do Europejskiego Banku Żywności i  

czy można postawić pojemniki na rzeczy dla osób potrzebujących? 

Odpowiedzi udzielił kierownik GOPS pan Marcinek: jest taka możliwość, ale wiąże się to z 

wieloma uwarunkowaniami między innymi poprzez zabezpieczenie odpowiednich pomieszczeń 

składowania żywności. 
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Pani Wójt: temat pomocy ludziom potrzebującym jest bardzo ważny. Będziemy rozmawiać. 

Sołtys wsi Swarzynice: kiedyś posadzono przy bloku nr 103 w Swarzynicach drzewa, które w tej  

chwili są tak duże, że zagrażają zerwaniu linii energetycznych. Często jest to przyczyną braku 

prądu w mieszkaniach. Chciałabym wiedzieć, co z tym zrobić, czy wyciąć, czy tylko je przyciąć. 

Pani Wójt : należy złożyć wniosek p wycinkę. 

Radny Ćwiertniewicz: jeżeli chodzi o przycięcie gałęzi czyli zabieg pielęgnacyjny korony drzewa 

nie potrzebne jest zezwolenie. 

Sołtys wsi Gębice zapytał się kierownika Posterunku Policji w Trzebiechowie czy doprowadzając 

drogę do stanu nieprzejezdności jest karane z urzędu czy nie? 

Kierownik odpowiedział, jeżeli działanie było umyślne jest to sprawa z powództwa cywilnego.  

Sołtys swoje pytanie skierował ze względu na odpowiedz pani dyrektor Zarządu Dróg 

Powiatowych, która odpowiedziała na pismo Pani Wójt, że drogę w kierunku Podlegórza zniszczyli 

rolnicy przejeżdżając ciężkim sprzętem rolniczym . Droga ta jest nieprzejezdna z uwagi na 

występujące tam zakrzaczenia zmniejszające szerokość drogi. Fakt takiej odpowiedzi pani dyrektor 

zamierzam zgłosić radzie powiatu z wnioskiem o usunięcie ze stanowiska osoby tak nie 

kompetentnej. 

Pani Wójt: poprosimy na sesję RG pana Starostę i panią p.o dyrektora celem przedstawienia 

złożonych zastrzeżeń przez użytkowników drogi. 

Sołtys wsi Ostrzyce: miały być przycięte drzewa przy sali. 

Pani Wójt: drzewa są przy drodze powiatowej, gmina nie jest uprawniona do wykonywania takich 

czynności. Proszę przypomnieć tą sytuację jak będzie pan Starosta na sesji Rady Gminy. 

Sołtys wsi Trzebiechów: czy mieszkańcy ulic muszą sprzątać chodniki z liści? 

Na pytanie odpowiedziała Pani Wójt: każdy mieszkaniec jest zobowiązany do utrzymania czystości 

wokół swojej posesji a także do sprzątnięcia opadających liści. Worki na liście można otrzymać w 

Urzędzie. ZGK następnie zbiera worki i wywozi je na składowisko. 

Pani Przewodnicząca zapytała się czy są jeszcze jakieś pytania. Stwierdziła, że więcej pytań nie ma. 

 

Ad. 17 

 Przewodnicząca Rady Gminy o godz. 12
15

 zamknęła VIII sesję Rady Gminy w 

Trzebiechowie. 

 

 

 

Protokółowała       Przewodnicząca Rady Gminy 

 

Stanisława Kozłowska      Anna Dunajska 


